
 
  

Vestermarkskolen  

Vestre Boulevard 17, 9600 Aars 
 

Tlf.: 99 66 99 00 

www.vestermarkskolen.dk 

 

  Referat fra skolebestyrelsesmødet 

Tirsdag den 23. januar 2024 
17.40 – 20.00 

    
  
 

  
 

Forældrevalgte 
Laila Marie Jensen (Formand)  
Maria L. Jensen (Næstformand) 
Lars Andersen 
Vinnie Holm Hansen 
Lasse Hessing Simonsen 
 

 

Medarbejderrepræsentanter 
Louise V. Terp. 
Kristina Rasmussen  
 

 
 

 

Ledelsen 
Astrid Binderup, Viceskoleleder (Referent) 
Anders Skinnerup, skoleleder. (Medreferent/bestyrelsens sekretær). 

 

Afbud: ingen 
 
 

 

Referater:  Tidligere referater kan læses på Vestermarkskolens hjemmeside. www.vestermarkskolen.dk       Se under fanen:  Bestyrelsen. 
 
 

 

 

 
DAGSORDEN/REFERAT 
 

 Punkt          Referat 

0. Kontekstafklaring 
Vi afstemmer dagsorden og tid 
 
 
Er der overskrifter til punktet 
Eventuelt, så tid kan afstemmes? 
  
 

 
Der er indføjet et minuttal i parentes. Det er et estimeret tidsforbrug til punktet, så der er en 
fornemmelse af den forventede vægtning af tid. 

 
Det aftales, at Anders er mødeleder. 

1. Godkendelse af referat fra 
skolebestyrelsesmødet den 28. 
november 2023. 
Bemærkning hertil? 

  

 
Referatet er godkendt og underskrevet. 
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  Punkt        Referat 

2. Gensidig kort orientering  
 

Louise Terp 
 
Status fra 
medarbejder – 
primært skole 
 
 
 
 
 
 
 

Skole 

• Året er slået godt i gang på hele skolen. 

• Det er snart fastelavn, hvor der planlægges tøndeslagning m.v. 

• Der begynder at være fokus på emneugen – uge 20, - herunder skolefesten d. 17. maj 2024. 

• Elevplanen 2023 er evalueret – enighed om, den er god, da den kan bruges ift. andre skriftlige 
opgaver, som vi bliver bedt om at løse.  

• Louise har været rundt i klasserne, for at høre hvad der sker. Der er gang i mange spændende 
aktiviteter. Disse blev delt på mødet. 

• På lærermødet har det været fokus på, at man ikke lukker sig for meget om sin egen 
klasse/gruppe. At man er en del af hele Vestermarkskolen på den måde man nu kan være det 
med sin klasse/gruppe. 

• Skolelørdag er evalueret på lærermødet. Der var ikke så mange familier, der deltog i 2023. Fra 
nogle klasser kom der ingen. Derfor ønskes, at skolelørdagen i 2024 flyttes til den 24/11 2024 
om eftermiddagen. Dette i et samarbejde med SFO’en, således det bliver et fælles arrangement 
for skole og SFO - ligesom skolefesten. 
Tiden tilpasses, så de elever der har behov for det, kan nå taxaen kl. 16.  
 

 
 

Kristina 
 
Status fra 
medarbejder – 
primært SFO 
 
 
 

 
SFO 

• Juleferien er gået godt og der har været mange gode hyggelige stunder. Nissejagten fremhæves. 

• Der var godt med sne i dagene efter jul, hvilket dog også gav nogle udfordringer, ift. at 
fremkommelighed på vejene!   

• Vinterferien i uge 8 står for døren. Der vil være nogle tovholdere, der står for de arrangementer, 
der skal være. 

• Fritidspuljemidlerne benyttes bl.a. til løn til nogle nye medarbejdere i SFO, der løser specifikke 
opgaver, der ellers ikke var muligt. Der er ligeledes planlagt et arrangement i uge 42 med ”det 
flyvende kuffertcirkus” 

 

Laila Marie 
Jensen 
 
 
 

 
Hvad er status på hus 8? 

• Anders oplyser, at elevtallet fortsat er stigende på Vestermarkskolen. Han er derfor ikke 
bekymret for, at vi ikke fortsat har bygningen, da der bliver brug for pladsen.  

 

Anders 
 
 
 
 

 

• Astrid har afsluttet diplom i ledelse d.d. 

• Vi kommer til at ansætte flere medarbejdere grundet stigende elevtal. Der er medarbejdere, der 
er ansat i Vesthimmerlands Kommune, som er i overtal grundet skolelukninger, som vi skal 
være opmærksomme på ift. et match til Vestermarkskolen ifm. med eventuel overflytning. Vi 
antager p.t., at vi skal bruge 1 lærer, 1 pædagog og 2 pædagogmedhjælpere. Vi er endnu ikke 
sikre på elevtallet og kender derfor ikke det endelige behov for antallet af nye medarbejdere.  
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Punkt            Referat 
 

3. Værdigrundlag – anden drøftelse 
 

Se bilag med nuværende Værdigrundlag samt arbejdspapir ift. et 
revideret værdigrundlag.  
 

Tekst fra d. 28/11: Værdigrundlag har ikke været gennemgået eller 
revideret i skolebestyrelsen siden foråret 2015. Det vil derfor være oplagt at 
se på det igen, nu hvor der er gået 8 år. 
Værdigrundlaget er i alt væsentlighed fortsat et godt værdigrundlag, men 
måske kan vi gøre det bedre og mere operativt - brugbart. 
 
Vi skal have en indledende drøftelse af: 

• Hvordan vi opfatter værdigrundlaget? 

• Hvad kan vi bruge et værdigrundlag til? 
 

Vi skal lave en plan for: 

• I hvilket omfang vi vil revidere det? Hvad oplever vi er 
nødvendigt? 

• Herunder, hvordan vi vil revidere det? 
 

Ønske fra skoleleder; efter input fra medarbejdere igennem de seneste par år: 

• Værdier, der også kan omfatte samarbejde mellem 
fagprofessionelle, eksterne professionelle,  
forældre osv. … 

• Fokus på: Elevernes livsmestring (at alt skal kunne holdes op 
imod, at det handler om den enkelte elevs udvikling til mest mulig 
livsmestring uanset grad af handicap. 

 
 

Se referat fra d. 28/11 2023 
Den samlede konklusion var, at værdigrundlaget samlet set er 
godt og kan fortsætte i sin nuværende form. Skolebestyrelsen vil 
gerne lytte til, hvad MED-udvalget evt. forslår. 
 
 
 
 
 
MED-udvalget har været samlet én gang og drøftet 
værdigrundlaget. Det gav input til det arbejdspapir, der er vedlagt 
som bilag. 
 
Under dette punkt skal vi til dette møde: 
 
1. Drøfte arbejdspapir fra MED-udvalget. 
 

2. Hvad gør vi herefter? Respons til MED-udvalget. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Fremlæggelse. Drøftelse. Opsamling til det videre arbejde. 
 
(Ansvarlig:  Anders).                                                 (ca. 30 min.) 
 

 
(Referat i denne fase forventes at blive ift. proces. 
Debat/drøftelse primært til interne noter). 
 
 
 
 
Drøftelse – tilbagemelding fra de forældrevalgte efter 
det nyeste udkast: 
 

• ”Værdigrundlaget er blevet løftet og 
moderniseret i den nye form.” 

• ”Det rigtig godt og fyldestgørende.” 

• ”Det er mere konkretiseret.” 
 
Beslutning: 

• Bestyrelsen godkender det nye værdigrundlag, 
således det drøftes en sidste gang i MED-
udvalget. 

• Hvis der er justeringer/ændringer fra MED-
udvalget: Bestyrelsen gennemser og 
godkender det endelige resultat på det 
kommende bestyrelsesmøde. 
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Punkt            Referat 

4. Valg til skolebestyrelsen 
 
I foråret 2024 skal der afvikles valg. 
 
Forældrevalgte 
Laila Marie Jensen (Formand). Valgt for perioden 2022 – 2026.  
Maria L. Jensen (Næstformand). Valgt for perioden 2022 – 2026. 
Vinnie Holm Hansen. Valgt i 2023 for perioden 2022 – 2026. 
Lasse Hessing Simonsen. Valgt for perioden 2022 – 2026. 
Lars Andersen. Valgt i 2021 for perioden 2020 – 2024. 

 
På valg er kun Lars Andersen.  
Bemærkning: Vestermarkskolen har forskudt valg.  
Normalt betyder det, at der er 2 eller 3 på valg ved hver valghandling.  
Anders har søgt i, hvorfor, der kun er 1 på valg. Noget tyder på, at det var 
i forbindelse med et medlem, der udtrådte af sin valgperiode i 2022. Her 
blev der ikke valgt for de resterende 2 år, men for 4 år. Der er ikke noget 
problem i dette. 
   
 

Opgaver: 
1) Gennemgang af valgproces. v/Anders (Se bilag). 
2) Etablering af valgbestyrelse: Anders Skinnerup og Laila 

Jensen samt et menigt forældrevalgt medlem. 
3) Afklaring af evt. genvalg.  
4) Jf. valgproces skal vi proklamere valget. Se udkast til 

brev. Se bilag.  
Valgbrev kan udsendes d. 7. februar 2024. 

 
 
 
 
Fremlæggelse og drøftelse og beslutning om proces. 
 
(Ansvarlig: Laila og Anders                                       (ca. 20 min.) 
 

 
 
 
 

1. Medarbejder repræsentanterne vælges hvert 
år, således Kristina og Louise er på valg igen i 
2024. 
 

2. Laila, Anders og Maria repræsenterer 
valgbestyrelsen. 

 
3. Lars stiller op igen i perioden 2024 – 2028. 

 
4. Anders sender valgbrevet ud. Ca. 7. februar 

2024. 

5. Økonomi og normering (fast punkt).  
 

På dette møde er det primært opfølgning fra junimødet. 
 

a) Status på økonomien generelt. 
 

 
 

b) Status på elever og stillinger ift. budget/økonomi 
 

c) Første tanker om 1. august 2024 
Elever 
Stillinger 
 

d) Opmærksomhed. Vi skal følge:  
- Den økonomiske situation i Vesthimmerlands Kommune, skolestruktur, 
Specialområdet - Skolevæsnet og påvirkning af Vestermarkskolen.  
Samt: Det er udmeldt fra forvaltningen, at Vestermarkskolen fra 2023 selv 
skal finansiere merudgifterne ifm. at overtage Vestre Boulevard 15 – hus 8. 
(Vand, varme, el, pedel, rengøring …). Dertil reparationer og vedligehold på 
en større bygningsmasse af ældre dato.  
- Mange elever, der har behov for meget tæt støtte. 1-1. 

 
 
 
Fremlæggelse og mulighed for drøftelse. 
 
(Ansvarlig: Anders).                                                  (ca. 20 min.) 
 

 
a) Anders gennemgår økonomien for 2023 

- Det præciseres yderligere på det 
kommende bestyrelsesmøde. 
 

b) Der er p.t. 64 elever i skole og 45 i SFO. 
Elevtallet vokser efter sommerferien. 
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Punkt    Referat 
6. Status på Transport/Taxa til og fra skole 
   (fast punkt)  
 

 
 
 
 
Status og mulighed for drøftelse.  
 

(Ansvarlig: Astrid).                                             (ca. 5 min.) 

Obs. på chauffør, der ligger på et bedetæppe udenfor 
Pyramidebygningen.  
Anders retter henvendelse til vognmand. 
Det er en privat handling, der ikke skal foregå på 
Vestemarkskolens matrikel, hvor børn og voksne kommer 
forbi. 

7. Eventuelt 
 
 
 
 
 
 
 
(Ikke beslutninger). 
                                                                           (ca. 5 min.) 

 
Husk teaterturen den 8. maj 2024. 
 
 
Vi står p.t. ikke overfor større ombygninger, dog vil der 
blive brug for yderligere vægge i nogle af bygningerne.  
 
Ligeledes vil der set på om det er muligt at renovere 
toilettet i Hus 2 – ved personalestuen – da det er meget 
slidt og svært at holde rent. Det er samtidigt det toilet på 
Vestermarkskolen med flest brugere. 
 

8. Kendte punkter til kommende møder  
 

• Mødetidspunkterne: 
16.30 - 17.00         Formøde 
17.00 - 17.30         Spisning 
17.30 - ca. 20.00    Bestyrelsesmøde 

 

• Mødeplan 2023 - 2024 
Tirsdag d. 5. september 2023  
Tirsdag d. 24. oktober 2023 
Tirsdag d. 28. november 2023 
Tirsdag d. 23. januar 2024 

 
 
Tirsdag d. 12. marts 2024 
 
 
Tirsdag d. 30. april 2024 
 
 
Onsdag d. 8. maj 2024 kl. 19. 
Aalborg kongrescenter – Askepot 
Teatertur for Skolebestyrelsen 
Hvor og hvornår mødes vi? 
 
 
 
Tirsdag d. 11. juni 2024 

 
 
 
 

(ca. 5 min.) 
 

 

På et kommende møde …: 
 

- Opfølgning på valg til skolebestyrelsen 
- Værdigrundlag 
- Planlægning af kommende skoleår 2024-

2025. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

Mulige punkter: 
 

Nye ringetider fra august 2024. Status? Opfølgning? 
 
 
Politikker der evt. skal og evalueres: 

- Revideret værdigrundlag kan give afsmittende 
virkning på at revidere skabelon for 
skole/hjemsamtaler 

- Andet? 

 
 

 
 
 
 
Ingen relevante bilag med dette referat til offentliggørelse. 
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